

**Møde den: 11.01.2022 kl. 10-12**  
**Mødet afholdes via Microsoft Teams**  
**VEST båndmøde**

**REFERAT**

**Deltagere:** Jesper Qvistgaard (AR), Eva Kvistgaard Arent (HE), Stina Lykke-  
 bye Tylén (Aarhus BSS) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

**Afbud:** Anne Christine Teglborg (AU UDD/ordfører), Catalina Kjær (NAT-  
 TECH)

Dato: 06-01-2021  
 Ref: EHL

Side 1/5

<b>Punkt 1</b>	<b>Til orientering (10 min)</b>
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	<p>NAT-TECH:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Der er opslået en 3-årig stilling, som er en delt stilling i VEST og SNUK.</li> </ul> <p>ARTS:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Teamkoordinatorfunktionen er under udvikling.</li> <li>• Der arbejdes med model for teamudvikling.</li> </ul> <p>HE:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Der skal findes ny uddannelseschef.</li> </ul> <p>AARHUS BSS:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Nicki Rasmussen er blevet fastansat.</li> </ul> <p>Esben:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Studenterlinjen har spurgt om VEST-båndet vil udtale sig til deres evaluering. Båndet afslår under henvisning til at datagrundlaget er for snævert.</li> </ul>

<b>EKSTRA punkt</b>	<b>Drøftelse: Tutorkurser</b>
---------------------	-------------------------------

<p>Beskrivelse</p>	<p>v/Eva</p> <p>Sidste studiestart fik vi en opgave med at sikre, at tutorerne fik info om asymmetriske forhold, krisekommunikation og viden om håndtering af krænkende adfærd. Vi skal inden sommerstudiestarten have udarbejdet noget mere varigt materiale.</p> <p>Eva har i samarbejde med Maria Juhler Maibom talt sig frem til tre initiativer, som vi vil kunne udarbejde i samarbejde med Studenterrådet og gerne CED.</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. Udarbejde et online kursusmodul til alle tutorer som bl.a. indbefatter asymmetriske forhold, krisekommunikation og håndtering af grænseoverskridende adfærd.</li> <li>2. Tilbud til VEST-medarbejdere med kursus om køn, krop og grænser. Der foreligger tilbud fra Sex &amp; samfund</li> <li>3. Udbygning af Study@au med et lille modul til de nye studerende, der kunne tilbydes et par måneder inde i semesteret om god omgangstone, opmærksomhed på grænseoverskridende adfærd osv. Der er nedsat en arbejdsgruppe, som skal arbejde med håndtering af krænkende adfærd, og vi skal selvfølgelig være koordineret med det arbejde, der måtte komme derfra.</li> </ol>
<p>Referat</p>	<p>VEST-båndet fastslår, at vi skal have aktiveret flest mulig omkring os, da det er usikkert, hvor mange af vores egne ressourcer vi kan dedikere til opgaven.</p> <p>Hvis vi takker ja til tilbuddet fra Sex &amp; samfund, er det vigtigt, at materialet ikke kun indbefatter seksualitet, da problematikken er bredere end det, fx omgangstone og vold.</p> <p>Forskel på om vi skal være vidende eller rammesættende. Er der en forventning om at vi skal have viden om emnet.</p> <p>Hvordan kommer vi videre? Det kunne give mening at genetablere en styregruppe, så vi har hånd i hanke med ressourcebrug og opgavefordeling.</p> <p>Bunden opgave at der skal være noget for tutoterne – optimering af det allerede foreliggende materiale. Oplyse de nye studerende om den rette omgangstone og -former.</p> <p>Studenterrådet skal være med ind over.</p>

	<p>Eva laver sagsfremstilling med Maria Juhler Maibom til Uddannelsesudvalget. Båndet får den til gennemsyn inden den sendes til uddannelsesudvalget.</p> <p>Båndet udtrykker bekymring for ressourcer, da oplevelsen er, at der kommer mange forespørgsler på projekter, der skal løses af VEST.</p>
--	---

<b>Punkt 2</b>	<b>Drøftelse: Fælles VEST-projekter</b>
Beskrivelse	<p>v/Eva og Jesper</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>1. Hvilke projekter/aktiviteter er vi fælles om i VEST på tværs af AU?</li> <li>2. Forslag om projektbeskrivelser for hvert projekt, som revideres en gang om året, så vi er afstemt med evt. nye initiativer og ressourcer (model vedhæftet)</li> <li>3. Hvilke typer grupper har vi, og hvilken status har de (arbejdsgrupper, redaktionsgrupper, netværksgrupper, koordineringsgrupper (eks. u-days, studiepraktik, kandidatdag osv.)</li> <li>4. Overblik over arbejdsgrupper og redaktionsgrupper:             <ol style="list-style-type: none"> <li>a. Forslag om udarbejdelse af standardkommissorium, som kan tilpasses de enkelte grupper</li> <li>b. revision af medlemmer i grupperne</li> <li>c. fordeling af lederophænget til arbejdsgrupperne</li> <li>d. plan for orientering af grupperne</li> </ol> </li> </ol> <p>Bilag (vedhæftet):</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• et forslag til projekter, vi er fælles på tværs af VEST på AU</li> <li>• oversigt over arbejdsgrupper</li> <li>• forslag til projektplan</li> </ul>
Referat	<p>Det giver god mening at udstyre grupperne med styringsredskab, der gør det nemmere at sikre progression samt holde VEST-båndet orienteret. Der ligger derfor en opgave i at gennemarbejde projektmodellen, så den kan anvendes af grupperne som en standardskabelon. Jesper og Catalina kigger på sagen.</p> <p>Kontaktpersonens rolle skal beskrives nærmere: hvad består opgaven i og hvordan repræsenterer man VEST-båndet?</p>

	<p>Vi skal på et tidspunkt have en snak om, hvilke aktiviteter vi er fælles om, og hvilke vi tager hånd om på hver sin vis. Det foreslås derfor at afholde et temamøde under overskriften: Hvad er VEST-båndets "DNA"? Anne og Esben finder en dato til temamødet.</p> <p>På næste møde løber vi listen over eksisterende arbejdsgrupperne igennem.</p>
--	---

<b>Punkt 3</b>	<b>Godkendelse: Omlægning af tilvalgsdagen til 100% online</b>
Beskrivelse	<p>v/Esben</p> <p>Den centrale vejledning indstiller, at tilvalgsdagen afvikles online i år i lyset af de aktuelle betingelser. Esben fremlægger forslaget og den konkrete model for afholdelse af online tilvalgsdag.</p>
Referat	<p>VEST-båndet bakkede op om en digital udgave af tilvalgsdagen. På næste møde, den 24. januar, tages der endelig beslutning om en evt. omlægning af U-days.</p>

<b>Punkt 4</b>	<b>Drøftelse: Svar til studenterrådgivningen</b>
Beskrivelse	<p>v/Esben</p> <p>På mødet i december behandlede båndet studenterrådgivningens tilbud om at etablere fremskudt rådgivning på AU. Vi besluttede da at vente med et egentligt svar, indtil vi havde vendt mulighederne internt. Hvad er status primo januar?</p>
Referat	<p>Udsat til næste møde.</p> <p>Eva undersøger, hvilken aftale Arkitektskolen har med studenterrådgivningen. Der er enighed om, at beslutningen ikke ligger hos VEST-båndet alene, men at der skal laves en sagsfremstilling til UU om fordele og ulemper ved en sådan konstruktion.</p>

<b>Punkt 5</b>	<b>Evt. (10 min)</b>
----------------	----------------------

Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	

**Pipeline:**

Førstehjælpskurser til tutorer.

Dialog med Ulrik Nørgaard Rønsbo (evt. også Maria Juhler), ny PA for prorektor

Dialog med Jette Winther, ny leder af Optag (24. jan)

Dialog med SU

Dialog med Styrk dit studieliv-gruppen (24. jan)

**Kommende møder:**

Dato	Tid	Sted
25.01.2022	10-12	Teams
08.02.2022	10-12	Teams

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.